

# Praktiserende Fysioterapeuter i DK

## Dagsorden til bestyrelsesmøde

**Tid: Onsdag 4.1 2023 kl. 18:00 – 22:00**

**Sted: Zoom**

**Til stede: MH, PG, PT, BN, BE, JO, TF**

**Gæster:**

**Referent: TRF**

### Dagsorden

#### Valg af ordstyrer og referent

Ordstyrer: PG

Referent: TRF

#### 1. Prioritering af Dagsorden

#### 2. Nyt fra formand og øvrige bestyrelsesmedlemmer

- UP (PT og MH).  
§62 efter nov. mdr. overskridelse på 3,9%. Der er ikke tal for dec. endnu.  
Der er møde d 10/1, hvor der skal diskuteres strategi for direkte adgang med tilskud.  
Jeanette P. Har givet udtryk for at PLO's nye formand er positiv indstillet og har også vision om §62 kan indgå i ordningen.  
Pilotprojektet omkr. direkte adgang skal fremlægges i Region Hovedstaden i næste uge. Projektet har vist, at det ikke er dyrere for samfundet at have direkte adgang.  
Patienterne er mere tilfredse. Der har ikke været en besvarelse på henv. til speciallæge og billeddiagnostik og de praktiserende læger har lige så travlt.  
JO deltager i møde d. 25/1 på punkt om datafangst sammen med Nils-Bo og Lars Henrik. Der kommer repræsentanter fra de praktiserende læger og speciallægerne som fortæller, hvordan de bruger/opfanger data.
- Forsikringsområdet (PT)  
Der er møde i forsikringsgruppen første gang på tirsdag. Der er lavet et kommissorium, som HB har godkendt.  
Der skal diskuteres, hvad gruppen skal bruges til. Er det referencegruppe til HB eller kan deres arbejde kommunikeret direkte ud til medlemmerne.  
Pension Danmark bruger kun CGM som platform  
BN oplever at Dansk Sundhedssikring hænger med betalingerne  
JO: Det er et problem at Pension Danmark kunder ikke får beskeder om at de skal lagen/håndklæde med til FK da bookingen er online
- Ind/udmeldelser (PG)  
2 indmeldelser  
4 udmeldelser (inkl. 1 der havde meldt sig ud i 2021 som ikke er blevet registreret)
- Professionshøjskolerne (PG og TF)

MH fortæller at studenterambassadørernes repræsentant Tobias synes de skal mere indover i forhold til kommunikationen med de studerende når vi er på skolerne. PG husker snakke med Tobias på Rep som han vil følge op på. Tobias ønsker at der på alle skoler bliver taget kontakt til de pågældende studenterambassadører når I kommer. Tea Brink er kontaktperson inde i Dfys.

TF fortæller at VIA Holstebro har ønsket at EFPP og PF kommer samme dag og de vil gerne have en kort præsentation af indholdet, så de studerende er bedre orienteret inden de møder op. Det har ikke været muligt at finde dato hvor begge parter kan i denne omgang.

PG vil forsætte samarbejdet med EFPP om møderne i Københavnsområdet.

- DSF (JO):  
Kaffemøde med LHL 10/1 – han vil gerne tale strategi, ikke nogen konkret dagsorden men JO tænker datafangst.
- IPPTA (JO).  
Virtuelt møde 24/1 med EFPP og Janne/Karen vedr. finansiering.
- Medlemshenvendelser:  
Anne Mette Carøe (Lemvig) og Trine Bødker (Nørager) vedr. klage fra §62 pt. i forbindelse med nedlukningen. Dfys har vurderet at fysioterapeuterne ikke kan komme i klemme i forhold til Patientsikkerheds Styrelsen da det er kommunerne der har myndighedsansvaret.
- Nyt møde med CGM ultimo januar (JO+ PT)  
Har modtaget skema med udviklingstiltag og en liste over brugerforslag til ændringer, der er kommet over en periode, som skal danne grundlag for mødet.

### 3. Omlægning af sundhedsvæsenet

- Afrapportering fra møde i DFYS 3/1 om emnet (JO)  
Jeanette Præstegaards oplæg var at Dfys gerne vil være med til at optimere nogle processer og kvalitetssikre, lette arbejdsgangene, men ikke at sektorerne skal stjæle patienter fra hinanden.  
Der er behov for bedre kommunikation på tværs af sektorerne, hvilket kan lette arbejdsgangene.  
Specialiseret genoptræning kan bringes i spil.  
Træning før kirurgi.  
Skadestue fysser kan ikke lave henvisning til fysioterapi.  
Fysioterapeuter i lægepraksis.  
Kombinationsstillinger f.eks. skadestue og lægepraksis.  
Der diskuteres GLAD og ULRUS  
Forløbsprogrammer  
Direkte adgang  
Ikke kun fokus på behandl men også på vores kompetencer indenfor undersøgelse, udredning, vejledning mv.  
Ønske om at Dfys inddrager andre sundhedsfaglige i arbejdet  
Ledelsen i primærsektoren er overvejende sygeplejerske og læger og nærmest ikke nogen terapeuter.

- Diskussion om hvad praksissektoren kan bidrage med  
BN synes at temadage tværsektorielt i region Midtjylland, hvor der redegøres på nyeste viden og best praksis på rygområdet er meget givende

MH: der er behov for at alle kommuner kommer i mål med at arrangere dialogforum  
Som der jo også opfordres til i vores OK.

PG: der findes mange samarbejdsfora/ faglige fællesskaber, der er bare for få der kender dem og bruger dem.

PG: patienten skal eje sin journal, det vil sikre kommunikationen på tværs af sektorerne.

JO: Målet er at patienten er indlagt kortest muligt og har behov for mindst mulig opfølgning.

Der er behov for at praksissektoren følger de forløbsprogrammer, der er på sygehuset. f.eks. indenfor ryg, skulder og hofte. Sådanne fysioterapeuterne i praksis ikke sender patienterne unødigt til yderligere undersøgelse på sygehuset

PG: Der mangler kommunikation mellem rehabiliteringsafdelingerne og overgangen til praksis.

PT: Essensen er kommunikation og samarbejde. Der er ikke nogen, der har ansvaret. Der er ikke fast praksis for, hvordan viden deles på tværs af sektorerne. Det er ikke fagspecifikt men bredt over sektorerne. Det kræver at der placeres et ansvar. Det kunne passende være regionerne.

PG: Sygesikringskortet kunne bære mere data med sig om patienten.

BN: Er det også forsikringssselskaberne, der er medvirken til at presse patienterne ud af praksis for tidligt.

JO: Løser kommunerne §140 området godt nok.

BE: selvom Dfys politik er at vi ikke skal stjæle fra hinanden, skal vi fortsat se ind i, hvor praksissektoren kan løfte nogle opgaver bedre og billigere end andre.

PG: PF skal passe på ikke at gøre sig upopulære blandt de offentlige ansatte strategisk set.

TRF: vedr. §140 er der god kommunikation med kommunen med dialog med sygehusafdelingerne er meget svært at etablere.

PG: Kunne det være en konklusion at der er behov for flere fysioterapeuter i ledelsen på sygehuset.

- Strategi ift. hvordan vi bedst får vores budskaber igennem / alliancer

Det er vigtigt at vi ikke er for konkrete i forhold til hvor opgaverne skal løftes, men mere overordnet i forhold til at løfte kvaliteten i primærsektoren og forbedre forholdene for patienterne og de ansatte.

#### **4. Udvalg for fremtidens praksissektor 2.-3. marts**

- 1 ejer, 1 indlejer, 1 ansat. Mindst 1 udenfor bestyrelsen
- Hvem skal vi spørge og hvem peger vi på?

1 indlejer: Birgitte Nielsen

1 ejer: Jesper Ottosen

1 ansat: Marianne Bøgelund Jarlskov foreslås og JO tager kontakt til hende. Nete fra Odder kan være backup, hvis det ikke lykkes med Marianne.

#### **5. Udvalg for medlemsrettede aktiviteter**

- Patientinddragelse  
BN: Der er lavet oplæg til udbydelsen af kurset, som skal annonceres på fysio.dk. Det afholdes d. 7/2 kl. 19-20  
Louise har behov for hjælp til det tekniske i forhold til platformen. JO det er Dfys der står for alt det tekniske. Finansieringen: 100 kr. for ikke medlemmer og gratis for medlemmer.
- Pilotprojekt mhp. socialt arrangement: møde 12/12+ 9/1 (Ida, Søren og Jesper)  
JO: Ida ønsker at mødet primært skal handle om at få input fra fysioterapeuterne om hvad de ønsker sig i forhold til netværksdannelse.  
Start med oplæg af ung nyuddannet fysioterapeut med bodydistress syndrom
- JO og BN er i gang med at planlægge webinar sammen med KUF, hvor interesserede nye klinikejere og fysser kan få hjælp til at komme igang med at være kliniske undervisere og have studerende på klinikken.

#### **6. Strategiske indsatsområder**

- Vi gennemgår vores strategiske indsatsområder fra 2019 og ser hvor de skal fornyes.

#### **7. Facebook regler**

- Diskussion af udfordringer med - og ønsker til, de nuværende regler.  
PG laver udkast til afstemning på Facebook siden, om de ønsker mulighed for at lave egen-promovering og reklamer for kurser. Er det i orden at PF tager et honorar for opslagene.

#### **8. §62 overskridelse**

- Hvad kan/skal PF gøre proaktivt, for at praksissektoren ikke havner i samme situation i 2023  
Vi afventer UP møde d 25/1 hvor §62 rammen skal behandles og håndteringen skal diskuteres inden PF beslutter, hvad de kan gøre for at understøtte emnet.  
Der er enighed om, at der bør faciliteres til et webinar, hvor der undervises i læsning og brug af kontrolstatistikkerne.

**9. Hvad skal postes inden næste møde?**

- Opslag fra dagens møde.

**10. Eventuelt**

**11. Evaluering af mødet**